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ابراهیم امینی، کارگردان: 
»چشم بادومی« آغازگر دغدغه اجتماعی ام در 

سینما است
ابراهیــم امینــی، دانش آموختــه تئاتــر اســت. وی 
فارغ التحصیل کارشناســی ادبیات نمایشی و کارشناسی 
ارشد کارگردانی نمایش از دانشــگاه تربیت مدرس است. 
او در ســوابق هنری اش حوزه های متنوعــی را همچون 
بازیگری، بازیگردانی، انتخاب بازیگر، فیلمنامه نویســی، 
برنامه ریزی و... تجربه کرده اســت. از آثــار او می توان به 
»آخرین روزهای زمستان«، »ایستاده در غبار«، »ماجرای 
نیمروز«، »لاتاری«، »درخت گردو«، »دسته دختران« و... 
اشاره کرد. اما فیلم سینمایی »چشم بادومی« اولین ساخته 
سینمایی اوست که اکنون در جشــنواره بین المللی فجر 

حضور دارد..

چرا اولین فیلم سینمایی خود را با ساخت »چشم 
بادومی« آغاز کردید؟

از مدت ها قبل دغدغه کار بر محور نوجوانان را داشتم، 
به گونه ای که اغلب طرح ها یا داستان هایی که می نوشتم 
مربوط به نوجوان و خانواده بود. به همین خاطر، از دو سال 
پیش که درگیر نگارش فیلمنامه »چشــم بادومی« بودم، 
بسیار تمایل داشــتم که برخلاف کارهای قبلی ام، اولین 
فیلم سینمایی ام یک فیلم اجتماعی باشد. به همین خاطر 
طرح های متفاوت اجتماعی داشــتم و روی آن ها متمرکز 
بودم تا اینکه خیلی تصادفی با موضوع گسترش کی پاپ ها 
)موسیقی کره ای( بین نوجوانان آشنا شدم. به همین خاطر 
در مرحله اول، پژوهش و تحقیقات اینترنتی را آغاز کردم 
تا اینکه به یک طرح اولیه رسیدم. ســپس این طرح اولیه 
را با دوست عزیزم، علی حسام فر در میان گذاشتم و با هم 
شروع به نگارش کردیم. تا اینکه پروژه گسترده تر شد و از 
خانم میترا احمدی به عنوان پژوهشگر دعوت کردم. ایشان 

چندماهی پروژه میدانی را آغاز کرد.
 البته این داستان بیشــتر تخیلی است و مبنای واقعی 
ندارد. اما چون موضوع واقعی بود، به تحقیقات گسترده ای 
احتیاج داشتیم. تا اینکه جزئیات و دیالوگ ها شکل گرفت 
و با دنیای تــازه ای با مضمون علاقــه نوجوانان به فرهنگ 
کره ای و چالش خانواده ها با نوجوانان بر ســر این موضوع 

روبه رو شدم.

چه مدت صرف پژوهش، نگارش و بازنویسی اثر شد؟
حدود پنج یا شش ماه صرف پژوهش شد و به یک طرح 
منسجم رسیدیم. بعد از طرح کلی، یک یا دو سال مشغول 
جست وجوی تهیه کننده و ســرمایه گذار شدیم تا اینکه با 
آقای نصراللهی به نتیجه رســیدیم و طی چهار یا پنج ماه 

فیلمنامه اصلی نوشته شد.

بازیگران کار را خودتان انتخاب کردید؟
بله. خوشــبختانه کار کــردن با این بازیگــران یکی از 
خوش شانسی های من در این اثر بود. مدت ها قبل در آثار 
دیگری قرار بود با خانم بیات همــکاری کنیم که فرصت 
همکاری پیش نیامد، اما خوشبختانه در این کار موفق به 
همکاری شدیم. آقای مهدی هاشمی نیز یکی از بازیگران 
محبوب من است و به نظرم ایشان به دلیل بازی رئالیستی 
و تنوع خلق کاراکتر، یکی از بهترین بازیگران تاریخ کشور 
است. علی باقری را نیز توســط یکی از دوستان مشترکم 
می شناختم و جنس بازی او را دوســت داشتم و به نظرم 
ترکیب او با ســاره بیات بی نظیر بود. ستایش دهقان را نیز 
قبل از این کار می شناختم و قرار بود با ایشان در یک سریال 
کار کنیم که موفق نشدیم، به همین خاطر متوجه استعداد 
و توان ایشان بودم. حسین رامه نیز یکی دیگر از بازیگران 

اصلی کار است که حضور او در سینما، اولین بار است.

فیلم »چشم بادومی« پروســه تولید سختی را 
پشت سر گذاشته است. به عنوان اولین کار برای شما 

در مقام کارگردان ، سنگین نبود؟
واقعیت این است که خیلی به سختی کار فکر نمی کردم. 
شــاید یکی از علت هایش این بود که در پروژه های بزرگ 
با تولیدات ســخت مانند »رد خون« و... حضور داشتم و با 
مدیریت و نظارت پروسه تولید آشنا بودم. به همین خاطر به 
نظرم تولید این پروژه مانند آن ها برایم بسیار سنگین نبود. 
موضوع بعدی هم دل بستگی به این فضا بود که چون بسیار 

دوستش داشتم، مشکلات و سختی های آن را نمی دیدم.

از جذابیت های ساخت این فیلم بگویید.
یک مسئله شــخصی در این فیلم برایم اتفاق افتاد، آن 
هم اینکه من متولد جنوب هســتم و بسیار سرمایی ام. به 
همین خاطر هیچ  وقت فکر نمی کردم که اولین فیلم بلندم 
در سرمای ســخت منفی هفده درجه تولید شود و من نیز 

گفت وگوی صبا با عوامل فیلم سینمایی »چشم بادومی«:

 درامـی که در آخـر دنیـا
 شـکل گرفـت

فیلم »چشم بادومی« اولین ساخته سینمایی ابراهیم امینی است که پیش از 
این سابقه فیلمنامه نویسی در آثار مهدویان را داشته است. »چشم بادومی« 
داستان مائده دختر نوجوان ایرانی است که عاشق یکی از خواننده های کی پاپ 
شده و می خواهد برای دیدار او و شرکت در یک مسابقه به سئول برود. او در آزمون پذیرفته 
می شود اما مادر مخالف جدی اوست... . در این درام اجتماعی بازیگرانی همچون ساره بیات، 
مهدی هاشمی، علی باقری و ستایش دهقان حضور دارند. خبرنگار صبا به بهانه حضور این فیلم 
در جشنواره 43 فجر که امروز در سانس چهارم سالن رسانه ها اکران می شود گفت وگویی انجام 

داده که در ادامه می خوانید.

گفت و گو

معصومه دهقان 


